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ÖSTERMALMS   
STADSDELSFÖRVALTNING           Protokoll  
HANDIKAPPRÅDET                    2006-01-12  
 

Justerat: 2006-01-16 
 
 
………………………  ……………………………… 
Agnetha Mbuyamba  RBU  Jan Wihlborg IFS  
 
Närvarande:  
Ledamöter: ordförande  Agnetha Mbuyamba  RBU 
   Jan Wihlborg IFS  

Per-Ola Larsson RSMH 
Ulf Lettermark SRF  
Anita Åkerhielm HiS 
Åsa Borgström  NHR 
   

Frånvarande:  Margareta Lilliestråle FA 
 
Sekreterare:   Solveig Blid  
 
Politiker:   Ann-Sofi Matthiesen  (mp) 
       
Tjänstemän: programchef  Anna-Lena Christensson § 1-7 

 enhetschef  Love Larsson § 1-8 och 12 
 

Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, Karlavägen 104, i 
sammanträdesrummet Linné kl.12.00-15.00. 
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Ordföranden Agnetha Mbuyamba, öppnade mötet och hälsade alla välkomna. 
 
§ 2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes.  
Övriga frågor:  

• Medborgarförslag från Per-Ola Larsson angående organisationen för 
funktionshindrade inom stadsdelsförvaltningen. 

• Förslag från förvaltningen angående gemensamma möten för pensionärsrådet och 
handikapprådet. 

 
Samtliga frågor skrivs i protokollet i den ordning de behandlades på mötet. 
 
§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Jan Wihlborg utsågs att tillsammans med ordföranden Agnetha Mbuyamba justera dagens 
protokoll.  
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§ 4. Datum för protokollsjustering 
Protokollet finns för justering av Jan Wihlborg på förvaltningens reception Karlavägen 104 
2006-01-16 efter kl 13.00. Solveig Blid mailar dessförinnan protokollet till Agnetha 
Mbuyamba. 
 
§ 5. Föregående protokoll  
Föregående protokoll 2005-12-01 godkändes och lades till handlingarna.  
 
§ 6. Förestående projektansökningar 
Anna-Lena Christensson redogjorde för projekt som Socialtjänsten ska söka projektbidrag 
från länsstyrelsen för. 

• Medel till en boendestödjare som ska arbeta tillsammans med bosamordnaren med att 
ge stöd till de personer som bor i försöks- och träningslägenheter. 

• Medel för att arbeta i grupp med unga vuxna i riskzonen, som är aktuella i 
tvärgruppen.  

• Medel till personal som ska fungera som en länk mellan Socialtjänstens Vuxenenhet 
och Studenthälsan, för att arbeta med alkohol- och drogvanor bland studenter. 

• Medel till att preventionssamordnarna på Östermalm, Norrmalm och Kungsholmen 
ska kunna arbeta med riktad information till vissa skolor i området angående alkohol 
och droger. En jämförelse ska sedan göras mellan de skolor som fått riktad 
information och skolor som inte fått någon information för att se vilka effekter på 
alkohol- och drogvanor informationen resulterat i. 

 
RSMH:s representant framförde att det är önskvärt att en representant från någon 
brukarorganisation är med i projektet med Studenthälsan.  
 
Socialtjänstförvaltningen har tillsynsansvar för alla krogar i staden och är ute och gör 
krogbesök kontinuerligt. 
 
Det finns ska-krav i årets budget från fullmäktige riktat till Barn och Ungdom angående att 
det ska anordnas samlingslokaler i stadsdelarna för ungdomar. 
 
Handikapprådet tycker att krogarna i stadsdelen ska få ha öppet till 02.00 och inte längre. 
Ledamöterna hänvisar till att det i många andra länder är betydligt mer begränsade 
öppettider och undrar om det tas del av erfarenheter och kunskap från andra länder gällande 
alkohol- och drogvanor hos ungdomar. 
 
§ 6 b. Övriga fråga – Förslag från förvaltningen angående gemensamma möten för 
pensionärsrådet och handikapprådet 
Anna-Lena Christensson redogjorde för att förvaltningen har som förslag att pensionärsrådet 
och handikapprådet ska bjuda in representanter från varandras råd till sammanträden 1-2 
ggr/år. Detta för att diskutera hur samverkan bäst kan ske i råden kring funktionshindrade 
personer över 65 år.  
 
Det finns en fungerande samverkan i förvaltningen mellan de olika programområdena kring 
äldre med funktionshinder, psykiska problem och missbruksproblem. Organisationen ser olika 
ut i stadens olika förvaltningar kring äldre och funktionshinder. Det är ytterst nämnden som 
beslutar om övergripande organisationsfrågor. 
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Handikapprådet är positivt till att bjuda in pensionärsrådet till handikapprådets 
sammanträden. Förslag att rådet bjuder in pensionärsrådets ordförande, vice ordförande, 
Äldreomsorgens programchef och planeringssekreterare till rådets sammanträde 2006-03-09. 
Anita Åkerhielm ansvarar för frågeställningar till mötet.   
 
§ 7. Verksamhetsplan Socialpsykiatriska enheten 
Anna-Lena Christensson förtydligade att det på mötet kommer att föredras de lokala 
verksamhetsplanerna (VP) för Socialpsykiatriska enheten och Enheten för funktionshindrade, 
vilka båda ska beslutas av nämnden 2006-01-26. Rådet har valt att behandla dessa lokala 
verksamhetsplaner eftersom de närmast riktar sig till rådets målgrupper. Förvaltningen skriver 
totalt cirka 30-40 lokala verksamhetsplaner inom förvaltningens olika enheter. 
 
Anna-Lena Christensson redogjorde för att meningen med att behandla VP i rådet är att få 
synpunkter från rådet som förvaltningen och nämnden ska kunna ta ställning till inför fortsatt 
handläggning och inför beslut.  
 
Anna-Lena Christensson informerade om att Baban Mailian slutat som enhetschef för 
Socialpsykiatriska enheten och att ny enhetschef, Håkan Wiegandt, träder i tjänst 2006-03-20. 
Håkan Wiegandt kommer närmast från Enskede-Årsta stadsdelsförvaltning. 
 
Frågor uppkom från rådets ledamöter om tillsättning av tjänsten som enhetschef. Hur det gått 
till kommer att redogöras för skriftligt av Anna-Lena Christensson, och biläggas detta 
protokoll. 
 
Nyheter i Socialpsykiatriska enhetens VP är projekten Sysselsättning för unga vuxna och 
Anhörigstöd, starten av Rios gruppbostad och de planerade insatserna inom alla 
Socialtjänstens enheter för personer med neuropsykiatriska funktionshinder. 
 
RSMH:s representant framförde följande angående Socialpsykiatriska enhetens VP: 
 
Att det i Socialpsykiatriska enhetens VP saknas information om hur mycket tid som läggs ner 
på att informera brukarna om den service som finns att tillgå och om sina rättigheter. 
 
Att verksamheten på Lotsen beskrivs bristfälligt i VP. 
 
Att det finns många personer aktuella inom landstingets psykiatri som skulle vara betjänta av 
att få information om förvaltningens resurser för personer med psykiska funktionshinder och 
som inte får det. 
 
Att den broschyr som beskriver enhetens verksamheter fortfarande inte är klar.  
 
Den siffra som anges för aktuella personer inom enheten, 157  st. är väldigt låg i förhållande 
till hur många personer som är aktuella inom psykiatrin i stadsdelen.  
 
Handikapprådet ställde sig bakom följande uttalande: 
Den föreslagna budgeten förefaller inte räcka för de lagliga skyldigheter som åligger 
nämnden. Rådet föreslår därför att nämnden anhåller om nödvändiga tilläggsanslag, vilket 
rådet framförde i december 2005. 
 
Vid kontakt med stadsjuristen har framkommit att en förvaltning kan begära tilläggsanslag. 
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§ 9. Revisionsrapporten ”Insatser för att öka tillgängligheten i kollektivtrafiken” 
Anders Lindgren redogjorde i korthet för rapporten där det framkommer att 
tillgänglighetsfrågorna inte är tillräckligt integrerade i stadens arbete och att 
biståndsbedömarnas och parkingenjörens samarbete behöver intensifieras för att förbättra den 
yttre miljön för den enskilde funktionshindrade invånaren. 
 
Framkom synpunkter från rådets ledamöter om bristande skyltning och utrop på både tåg och 
T-bana, synpunkter som Anders Lindgren tar med sig till möten med SL. 
 
§ 10. Planärenden 

• Inne i Sturegallerian, gamla marmorhallarna, ska taket höjas. Förvaltningen har ställt 
sig positiva till förslaget. 

• En ny tillgänglighetsanpassad station ska göras utefter Roslagsbanan, vid Lilla 
Frescativägen, i stället för den gamla i närheten, som inte är tillgänglighetsanpassad.   

• I kvarteren Plutonen och Kompaniet, vill några av ambassaderna köpa den mark de för 
närvarande hyr. 

• Vid T-bana Tekniska högskolan, uppgång vid Valhallavägen 55, ska en hiss 
installeras. 

 
Handikapprådet ställer sig positiva till alla förslagen. 

 
§ 8. Verksamhetsplan Enheten för funktionshindrade 
Love Larsson redogjorde för VP som vad gäller nyheter innehåller de planerade insatserna 
inom alla Socialtjänstens enheter för personer med neuropsykiatriska funktionshinder. Inom 
det området behöver kompetensen utvecklas. Enheten ska också utveckla arbetet med att 
informera brukarna om deras rättighet att få individuella handlingsplaner och om användandet 
av tekniska hjälpmedel. Eventuellt ska ett ombud utbildas för att sprida kunskap om hur 
brukarna ska kunna avvända sig av tekniska hjälpmedel i större omfattning.   
 
Ledamoten Jan Wihlborg, som har erfarenhet av personer med Asperger syndrom, är positiv 
till att ge information om och svara på frågor om funktionshindret och om att leva med 
människor med funktionshindret. 
 
En annan fråga att utveckla är fritidsverksamhet för unga. Det finns verksamhet i Skarpnäck, 
Träffstugan, som Idrottsförvaltningen ansvarar för och Tre Liljor som Norrmalms 
stadsdelsförvaltning ansvarar för. Träffstugan har mest besökare från kranskommunerna, 
vilket eventuellt kan bero på att det inom staden kan vara svårigheter med att få färdtjänst 
inom staden för barnen. 
 
Vad gäller sysselsättning för personkrets 3, § 12, så ska Love under nästa vecka träffa 
kollegor från staden och vill inventera och diskutera frågan där. Han återkommer i frågan på 
mötet i februari. 
 
Handikapprådet tycker det är otillfredsställande med de försämringar som blivit gällande 
färdtjänst och vill agera på något sätt. Frågan ska tas upp på nästa sammanträde och 
ledamöterna insamlar information tills dess. 
 
§ 11. Förvaltningens insatser för att förhindra vräkningar 
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Solveig Blid redogjorde för att det inom Socialtjänsten finns rutiner för att kontakta alla 
personer som det kommer meddelande från hyresvärdarna om att de riskerar att vräkas på 
grund av störning eller hyresskuld. De som riskerar att vräkas på grund av störning kontaktas 
först av Enheten för arbete och försörjningsstöd och även av Vuxenenhetens uppsökare, som 
erbjuder mötestid, om ingen kontakt finns sedan tidigare inom förvaltningen. De som har 
hyresskulder kontaktas av Enheten för arbete och försörjningsstöd, om ingen annan kontakt 
finns inom förvaltningen. Finns barn i familjen kontaktas även Familjeenheten. För personer 
som sedan tidigare är aktuella inom förvaltningen meddelas handläggaren. 
 
Under 2005 skickade Enheten för arbete och försörjningsstöd ut 60 brev angående 
hyresskulder och vräkningar, varav 5 var störningar. 
 
Handikapprådet framförde att det är viktigt att alla personer som riskerar att vräkas 
kontaktas av Socialtjänsten och att även Kronofogdemyndigheten borde ha rutiner att 
kontakta Socialtjänsten som ”säkerhet” om någon av alla hyresvärdar som finns inte har som 
rutin att göra det. 
 
§ 12. Idéer om sysselsättning för personkrets 3 
Se fråga 8. 
 
§ 14. Mötestider 2006 
De tisdagar som föreslagits passar inte alla ledamöter. Förslag att i stället ha måndagar. Mötet 
2006-04-04 blir i stället 2006-04-03, en måndag, kl 13-16. Lokal blir Lotsen. För övrigt se 
bilaga till detta protokoll. 
 
§ 15.  Aktiviteslistan 
Förslag att bjuda in Barbara Schwanhäusser för att prata om sitt projekt med psykomotorik i 
Engelbrektskolan och Jan Rönnberg enhetschef för Vuxenenheten för att prata om enhetens 
arbete med hemlösa till sammanträdet 2006-03-09. Solveig Bellander, programchef för Barn 
och Ungdom, planerar komma till mötet 2006-02-02. Se bilaga. 
 
§ 16. Synpunkter/frågor kring info i utskicket 
Inga synpunkter eller frågor. 
 
§ 17. Listan på inkommen info 
Anita Åkerhielm läser inkommen info från Valnämnden och redogör vid nästa möte. 
 
§ 18. Övriga frågor 

• Anita Åkerhielm redogör för synpunkter som framkommit från boende i 
Kampementets äldreboende, angående tillgänglighet för funktionshindrade. 

 
Handikapprådet ställde sig bakom följande uttalande: 
Det har kommit till vår kännedom att de nya bostäderna på Kampementets äldreboende inte 
är tillgängliga för personer med funktionshinder, t.ex. rullstolsbundna. Handikapprådet 
hemställer att bostäderna handikappanpassas omgående för de personer som behöver det. 
 

• Per-Ola Larssons medborgarförslag angående organisationen för funktionshindrade 
inom stadsdelsförvaltningen bordlägges och tas upp vid nästa sammanträde när 
ledamöterna hunnit läsa igenom förslaget. Förslaget kommer att utredas i 
förvaltningen och tillställas nämnden som ett tjänsteutlåtande. 
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§ 19. Avslutning  
Ordföranden tackade samtliga närvarande och avslutade mötet. 
 
Bilagor: 

1. Skrivelse från Anna-Lena Christensson angående tillsättning av enhetschefstjänst 
inom Socialpsykiatriska enheten. 

2. Tidsplan för rådets sammanträden 2006. 
3. Aktivitetslistan. 

 
 
 


